

Bestyrelsesweekend 21.-22. juni 2025, afholdt i Albertslund.

Deltagere:

Kirsten Sanders, Per Hundevad Andersen, Jesper Skov, Michael Terp Rasmussen, Allan Øer Gøttrup, Hans Mølgaard, Karen Bendix Larsen, Kathrine Tobiassen, Søren Borg, Arne Jonesen og Bodil Grove Christensen.

Afbud fra: John Buch Larsen og Mathias Aricó.

Referat:

1. Godkendelse af dagsorden

Godkendt

2. Gennemgang og godkendelse af forretningsorden og kommissorier

Forretningsordenen godkendt.

Alle kommissorier godkendt.

3. Fordeling af udvalgsposter

Se bilag, vedhæftes referatet

4. Økonomi

a. Regnskab til og med maj

Pt. er der større udgifter til lokalforeningerne end normalt, da hele tilskuddet for 2025 er udbetalt på én gang.

Større udgifter end ellers til biblioteket, det udjævner sig dog over resten af året.

b. Kontingentopkrævning 2026 og fremover

Betalingservice som udgangspunkt, 2/3 af medlemsskaren benytter dette.

Resten af medlemmerne vil få en mail, hvor der varsles, at fra 2027 vil komme et gebyr på 50 kr., hvis man ikke fremover benytter Betalingservice til at betale kontingent. JKS/MTR undersøger muligheden for at sende en mail direkte til de pågældende medlemmer med henblik på at kontrollere, om mailadresserne er valide. Der er ca. 20-30 medlemmer, der hverken har e-mail eller er tilmeldt betalingservice.

Administrationsgebyret til lokalforeninger er på 20 kr. pr. medlem i lokalforeningerne, som ikke er medlem af hovedforeningen.

Vi fastholder dette administrationsgebyr.

c. MobilePay som betaling

Det er nu muligt at betale alle ydelser med MobilePay. Det gælder fx kontingent og køb i webshoppen.

d. E-conomic – fælles adgang

Der er udfordringer med fælles adgang på E-conomic, men ring til MTR, hvis I har brug for at se konteringer.

e. Diverse

*Skibby Slægtsforskere og Haderslev Slægtsforskere er lukket.
Odense ønsker at vi tager deres medlemsadministration.
PostNord har opsagt udbringningsaftalen.*

5. Nyt fra udvalgene

a. Administrationsudvalget

Intet at bemærke.

b. Aktivitetsudvalget

*- Slægtshistorisk Weekend er tæt på at være udsolgt.
-Mette Fløjborg går i gang med onlineforedragene igen 3. september.
-PAN kører ikke webinarer om biblioteket her i efteråret, da han har mange foredrag i kalenderen.
-DNA-kursus i Fredericia d. 27.9.2025.
-Lægdsrullekursus i Viborg d. 15.11.2025.
Beskrivelse af de to kurser kan ses i webshoppen.
Flere kurser er ønskeligt, vi mangler forslag til kursusholdere og steder.
Hvis det er et kursus med meget "hands-on", skal der max. Være ca. 15 deltagere.
Foreningens lokaler i Albertslund kan benyttes til fremtidige kurser.
Aktivitetsudvalget vil kigge på det.*

c. Biblioteksudvalget

PAN fortalte, at der forestår IT-investeringer for biblioteket i nærmeste fremtid.

d. Bogudvalget

*KT er ved at genskrive bogen "At skrive slægtshistorie", nu med et afsnit om kunstig intelligens.
Forslag til nye bøger i webshoppen og anmeldelser til bladet blev drøftet.*

e. IT-udvalget

Vores webmasterassistent, Peter Bjørn Thomsen, har sagt op pr. 30.6.2025.

Michael Terp Rasmussen blev valgt som ny webmasterassistent.

Strategimøde for IT-udvalget i uge 42.

Mette Fløjborg er blevet bevilget en Google-plattform til webinarerne.

PAN har også en Google-plattform.

Foreningens hjemmesider kører udmærket.

Mindre teknisk opgradering her i sommerferien af slægt.dk.

Povl Kisling-Møller har tilbudt, at vi overtager siden lægdsruller.dk, mod at vi aktivt vedligeholder siden. Vi meddeler Povl Kisling-Møller, at vi gerne vil overtage siden.

f. Lokalforeningsudvalget

På sidste lokalrådsmøde udtrådte Kurt Pajbjerg, Viborg, som næstformand af lokalrådet, og Søren Borg Jensen, Skive, blev valgt i stedet for.

Erik Vigsø fra Århus blev valgt som suppleant til lokalrådets ledelse.

Forårsmødet skal afholdes som vanligt, mens efterårsmødet skal være et tematisk møde, bl.a. med møde for lokalforenings webmastere.

Næste møde afholdes i Vejen d. 18. oktober.

Opfordring til formanden om at deltage i lokalrådsmøderne fremover.

g. Markedsføringsudvalget

Lokalforeninger efterspørger diverse varer til markedsføring, f.eks. muleposer, musemåtter og kuglepenne. Og vi kan konstatere, at vi mangler den slags varer til diverse arrangementer.

MTR har fået lavet en notesblok, og andre ting kan også hurtigt laves.

Vi overvejer også at købe en A1-printer, så folk kan få printet deres slægtstræ i metervis og få det tilsendt i rør.

Nyhedsbreve skal fremover udsendes cirka midt i måneden.

BGC skriver ca. 1 uge forud til bestyrelsen for at få input til nyhedsbrevet.

SW skal markedsføres også med journalistiske tiltag både forud for og efter arrangementet. Vær opmærksom på at få snakket med deltagere i SW, så vi om muligt kan få dækket Danmarkskortet bedre med lokalforeninger.

h. Samarbejdsudvalget

På CS-portalen er lagt en række kirkebøger, som de gerne vil have menigmand til at transskribere. Der mangler dog fortsat en vejledning.

Samarbejdet med Forsorgsmuseet om projektet "Retten til egen historie" går forrygende, der er mange skæbner iblandt.

Vi skal være opmærksomme på, at der er muligheder for samarbejde med foreninger i det sydlige Sverige.

i. Vedtægtsudvalget
Intet nyt.

j. Økonomiudvalget
Intet nyt.

k. Strategiudvalget
Se nedenfor.

6. Fremtidige indsatsområder

- Ønske om at få knyttet lokalforeningerne tættere til Danske Slægtsforskere, f.eks. ved at:
 - *Der bliver afsat en fast side i bladet til lokalforeningerne*
 - *Der laves webmasterkurser og gives passende råderum for webmastere, så der er plads til lokale tiltag på hjemmesiderne*
 - *Der skal laves en skabelon eller "Webmaster for dummies", altså hjælp til webmastere*
 - *Dele succeshistorier med hinanden*
 - *Hovedforeningen understøtter tyndt befolkede områder til at få oprettet nye lokalforeninger der, jfr. Erik Vigsøs undersøgelser fra et par år siden*
- Få arrangementsdelen væk fra MemberCare og til en mere brugervenlig del
- Satse på DNA:
 - *Reklameartikler skal have fremadrettet fokus, f.eks. på DNA*
 - *Resources afsættes til DNA-fokus*
 - *Fra DNA til slægtstræ – må være den nye vej frem*
 - *Roadshow om DNA hele landet rundt, i samarbejde med lokalforeningerne, som sørger for lokale og forplejning, mens hovedforeningen står for undervisning/instruktion. Salg af DNA-test fra hovedforeningen. Efterfølgende kan lokalforeningerne lave arbejds møder om DNA. På næste lokalråd skal dette tiltag fremlægges.*
 - *Forankres i aktivitetsudvalget.*
- Politisk indflydelse:
 - *Være på forkant med udviklingen*
 - *Samarbejdspartnere nødvendige her, bl.a. SLA, Historie Online, Samfundet*
 - *Bruge medierådgiver til at sætte fokus på vores holdninger/sager*
 - *Lægges i strategiudvalget.*

- Markedsføring:

- Samarbejde med lokalarkiverne især med fokus på tyndt befolkede områder
- Ansætte en PR-medarbejder. AG laver en forespørgsel på, hvor meget tid der forventes at skulle bruges, og der skal træffes en beslutning i strategiudvalget ang. hvilken vej vi skal derefter
- Sætte fokus på foreningens mærkesager
- Søge fondsmidler til markedsføring mm. (f.eks. Nordea-fonden, Velux-fonden)
- Projektansætte en medierådgiver i en tidsbegrænset periode
- Lægges i markedsføringsudvalget

7. Arkivloven

Samarbejde med SLA kunne være et godt udgangspunkt for os. KIS gå i dialog med SLA.

8. Mediestream

Større tilgang til Mediestream er en af vores mærkesager.

KTO foreslog, at vi skriver i bladet om Mediestream og hvad vi gør for at opnå lige adgang til Mediestream over hele landet, da det er meget ulige fordelt.

Her kan du få adgang til Mediestream:

<https://www2.statsbiblioteket.dk/mediestream/info/adgang>

9. Samarbejdspartnere

a. Samfundet og HistorieOnline

Se ovenfor under politisk indflydelse

b. Forsorgsmuseet

Samarbejdet kører fint. Vi har fået tilskud til diverse databaseadgange til brug for hjælperne.

c. ÆldreSagen

Annoncering og evt. medlemsrabat overvejes.

10. Markedsføring

Se ovenfor, punkt 6.

Ønske om pris på pull-up med logo mm.

11. Generalforsamlingen 2026

Skal afholdes på Sjælland, flere steder til afholdelse er undersøgt.

KIS spørger lokalforeningerne på Sjælland, om de kan tilbyde et sted til generalforsamlingen, som skal afholdes 25. april 2026.

Der skal være plads til min. 150 deltagere.

Det vil være ønskeligt at have en plan for generalforsamlingerne tre år frem i tiden, med fast rul hhv. Øst for Storebælt og Vest for Storebælt.

Forslag om generalforsamling i Kolding, på KUC, d. 17. april 2027, eller 24. april 2027.

Vigtigt at få tilknyttet enten et godt foredrag eller et udflugtsmål til generalforsamlingen.

Forslag om at lave generalforsamling som en del af en weekend.

12. Eventuelt

Ingen bemærkninger.

Næste møder:

13. september 2025 i Middelfart

22. november 2025 i Middelfart

31. januar 2026 i Middelfart

21. marts 2026 i Middelfart

25. april 2026 Generalforsamling, på Sjælland.

Ref. BGC.